

SDGs 學生大使網上學習先導計劃

計劃簡介

為促進可持續發展目標的實踐，聯合國兒童基金香港委員會(UNICEF HK)開展「SDGs 學生大使網上學習先導計劃」，提供 SDGs 網上學習課堂和實踐行動，鼓勵學生隨時隨時地自主學習，培育青少年成為 SDGs 學生大使，透過行動為 SDGs 出一分力。

1. 目的

- 推廣聯合國可持續發展目標，讓學生認識及關心世界議題。
- 鼓勵學生透過行動為可持續發展目標出一分力，培育世界公民。
- 鼓勵學生自主學習，並連結線上及線下學習體驗。

2. 計劃內容

- (a) 所有中學均可提名學生參加計劃，每間學校的參與人數為 100-240 名學生。
- (b) 名額有限，以先到先得方式接受報名。
- (c) 所有已登記的學生將獲開設 UNICEF HK 網上學習平台「個人學習帳戶」，以便他們使用網上學習平台。平台紀錄學習進度及作答表現，以便學生查閱。
- (d) SDGs 學生大使網上學習先導計劃包含兩個部分：
 - 學習部份
 1. 完成「認識 SDGs」網上課堂
 2. 完成「兒童的未來: SDGs 與兒童權利」網上課堂
 - 行動部份
學習平台提供多個 SDGs 重點學習單元及行動，完成指定次數的行動，便能獲取金、銀或銅章。

有關 SDGs 課堂及行動，將分別於 4 月及 6 月推出，詳情如下：

學習單元 / 行動	主題	推出日期
課堂一 (必修)	認識可持續發展目標(SDGs)	2026 年 4 月 1 日
課堂二 (必修)	認識兒童權利與 SDGs 的連繫	
<u>SDG 單元一</u>		
SDG 3 重點學習及行動	良好健康與福祉	2026 年 4 月 1 日

SDG 7 重點學習及行動	經濟適用的清潔能源	
SDG 14 重點學習及行動	水下生物	
<u>SDG 單元二</u>		
SDG 1 重點學習及行動	無貧窮	
SDG 9 重點學習及行動	產業、創新與基礎設施	2026 年 6 月 1 日
SDG 13 重點學習及行動	氣候行動	

3. 獎項

(a) 學生獎項

完成 SDGs 課程及行動，可獲發金、銀或銅章證書乙張。

- 金章：在限期內完成 2 個網上課堂 及 最少 7 個 SDGs 行動
- 銀章：在限期內完成 2 個網上課堂 及 最少 5 個 SDGs 行動
- 銅章：在限期內完成 2 個網上課堂 及 最少 3 個 SDGs 行動

傑出表現學生獎

- 完成最多行動的首 10 名學生可獲「傑出表現學生獎」。
- 得獎者將獲得\$300 書券及證書乙張。

傑出 SDGs 實踐團隊獎 (新增獎項)

- 獲選的 2 組學生團隊各獲得\$500 書券及獎牌作為獎勵。

(b) 學校獎項

- 完成最多行動的 1 間學校可獲「SDGs 行動校園獎」。
- 參與學生人數最高的 3 間學校可獲「積極參與學校獎」。
(只計算完成至少 2 個必修課堂的學生)
- 各得獎學校可獲\$1,000 書券及證書乙張。

4. 重要日期

日期	項目
2026 年 3 月 16 日 (一)	報名截止
2026 年 3 月 30 日 (一)	計劃開始
2026 年 8 月 9 日 (日)	計劃完成
2026 年 8 月下旬至 9 月上旬	結果公佈
2026 年 9 月至 10 月	證書頒發

SDGs Student Ambassadors eLearn Pilot Scheme

Induction

To translate the SDGs into action, Hong Kong Committee for UNICEF (UNICEF HK) is launching the SDGs Student Ambassadors eLearn Pilot Scheme. Through online lessons and practical actions on the eLearn platform, the Scheme encourages self-directed learning anytime, anywhere, and empowers teenagers to become SDGs student ambassadors, enabling students to take action to contribute to Sustainable Development Goals.

1. Objectives

- (a) To promote the United Nations Sustainable Development Goals, to educate students and to raise their awareness on global issues;
- (b) To nurture global citizenship by fostering students' commitment and actions in support of the Sustainable Development Goals; and
- (c) To encourage self-directed learning, and to connect online and offline learning experiences.

2. Details of the Scheme

- (a) All secondary schools are welcome to nominate students to participate in this Scheme. Each participating school should have a minimum enrolment of 100 students, with a maximum of 240.
- (b) Limited places, the enrolment is on a first-come-first-served basis.
- (c) A 'personal learning account' of UNICEF HK eLearn Platform will be created for the registered students. They can access learning materials at the platform. The platform records their learning progress and performance so as to facilitate students' checking.
- (d) The SDGs Student Ambassadors eLearn Pilot Scheme is comprised of two components:
 - **Learning**
 1. Complete the online course 'Learning about SDGs'
 2. Complete the online course 'The Future of children: SDGs and Child Rights'
 - **Taking Action**
Complete SDGs-focused learning and actions to achieve Gold, Silver or Bronze Award

The SDGs courses and actions will be released in April and June.

Modules/ Actions	Theme	Release Date
Course 1 (compulsory)	Learning about Sustainable Development Goals (SDGs)	1 April 2026

Course 2 (compulsory)	Learning about the interconnectedness between child rights and SDGs	
<u>SDG Module 1</u>		
SDG 3 Focus Learning and Actions	Good Health and Well-Being	1 April 2026
SDG 7 Focus Learning and Actions	Affordable and Clean Energy	
SDG 14 Focus Learning and Actions	Life Below Water	
<u>SDG Module 2</u>		
SDG 1 Focus Learning and Actions	No Poverty	1 June 2026
SDG 9 Focus Learning and Actions	Infrastructure, Innovation and Infrastructure	
SDG 13 Focus Learning and Actions	Climate Action	

3. Awards

(a) Student Awards

Students accomplishing the following number of online courses and actions will be awarded a Gold, Silver or Bronze Certificate.

- **Gold:** Completed 2 online courses and taking at least 7 SDGs actions.
- **Silver:** Completed 2 online courses and taking at least 5 SDGs actions.
- **Bronze:** Completed 2 online courses and taking at least 3 SDGs actions.

Most Active Contribution Award

- In addition, the 'Most Active Contribution Award' will go to the top 10 students who accomplished the most actions.

Outstanding SDGs Actioners Team Award (New Award)

- 2 student teams will each receive a team award of a \$500 book voucher and medal awards for all members.

(b) School Awards

- The school with the most action accomplishment will be awarded the 'SDGs Action School Award'.
- The top 3 schools with the highest number of participating students will be awarded the 'Best Participation School Award'.
(Only students who complete at least 2 compulsory courses will be counted)
- Awarded schools will receive a \$1,000 book voucher and a certificate.

4. Important events and timeline

Date	Items
16 March 2026 (Mon)	Registration Deadline
30 March 2026 (Mon)	Start of Scheme period
9 August 2026 (Sun)	End of Scheme period
Late August to early September 2026	Result Announcement
September to October 2026	Certificate Presentation